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1. Vragen om uitleg (R.v.O., art. 59) 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan de heer Sven Gatz, collegelid 

 bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw, betreffende de PISA 2022 resultaten in het 

 Nederlandstalig onderwijs in Brussel 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan de heer Sven Gatz, collegelid 

 bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw, betreffende de opvolgingsvraag 

 omtrent het aantal kinderen met zorgnoden in het Nederlandstalig onderwijs in Brussel 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Elke Van den 

 Brandt, collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en 

 Stedelijk beleid, over de werking van OverKop-huizen Brussel 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk 

beleid, over personeelstekorten in Brusselse kinderopvang 

 

- Vraag om uitleg van mevrouw Cieltje Van Achter aan mevrouw Elke Van den 

 Brandt, collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en 

 Stedelijk beleid, betreffende de ordonnantie van de GGC over de subsidiëring en 

 programmering van de bicommunautaire kinderopvang 

 

2. Samengevoegde actualiteitsvragen (R.v.O., art. 60, 5, b) 

 

- Actualiteitsvraag van de heer Jan Busselen aan de heer Sven Gatz, collegelid bevoegd 

voor Onderwijs en Scholenbouw, betreffende de sluiting van klassen in de 

basisscholen Hendrik Conscience en Kompas 

 

- Actualiteitsvraag van de heer Arnaud Verstraete aan de heer Sven Gatz, collegelid 

bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw, over de sluiting van klassen in twee 

scholen in Schaarbeek, wegens een te groot lerarentekort 

 

- Actualiteitsvraag van de heer Gilles Verstraeten aan de heer Sven Gatz, collegelid 

bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw, over de sluiting van klassen in de 

Schaarbeekse basisscholen Hendrik Conscience en Kompas door een tekort aan 

leraren 

 

 

 



 

 

- Actualiteitsvraag van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra, betreffende 

het faillissement van de aannemer renovatie De Markten 

 

- Actualiteitsvraag van de heer Mathias Vanden Borre aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra, betreffende de 

renovatie van het gemeenschapscentrum De Markten 



 

Datum van indiening: 12 december 2023 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan de heer Sven Gatz, collegelid 

bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: De PISA 2022 resultaten in het Nederlandstalig onderwijs in Brussel 

___________________________________________________________________________ 

 

Mijnheer het collegelid, 

 

Iedere krant schonk begin december aandacht aan het feit dat de Vlaamse leerlingen nog nooit 

zo slecht scoorden op de PISA-testen. De PISA-testen voeren onderzoek naar het niveau van 

wiskunde, taal en wetenschappen bij leerlingen in 81 landen. De OESO-landen gingen er 

tussen 2003 en 2022 gemiddeld 22 punten op achteruit, maar het Vlaamse onderwijs boette in 

dezelfde periode 52 punten in. Vergeleken met de vorige resultaten hebben de leerlingen in 

het Vlaams onderwijs gemiddeld een volledig schooljaar achterstand opgelopen.  

 

Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel: 

 

 Zijn er scholen uit het Nederlandstalig onderwijs in Brussel die deel hebben genomen 

aan de PISA-testen? Hoe hebben deze scholen het ervan afgebracht en kan u hun 

resultaat afzetten tegen de gemiddelde score van Vlaanderen enerzijds en de scores 

van deelnemende scholen in Vlaamse (centrum)steden anderzijds? Welke tendens 

neemt u waar als u deze scores afzet tegen de vorige PISA-testen? 

 

 Welke verklaringen ziet u voor de resultaten van de deelnemende scholen in het 

Nederlandstalig onderwijs in Brussel en de waargenomen tendens? Kan u toelichten in 

welke mate u correlaties ziet met SES-kenmerken, de thuistaal en eventueel de 

coronacrisis? 

 

 Bent u hierover in overleg met de bevoegde Vlaamse minister enerzijds en het veld 

anderzijds? 

  

 Welke aanvullende maatregelen bestudeert u om de resultaten en de 

onderwijskwaliteit binnen Brussel te verhogen (of minstens te stabiliseren)? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 

 

 



 

Datum van indiening: 17 januari 2024 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan de heer Sven Gatz, collegelid 

bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: Opvolgingsvraag omtrent het aantal kinderen met zorgnoden in het 

Nederlandstalig onderwijs in Brussel 

___________________________________________________________________________ 

 

Mijnheer het collegelid, 

 

Ik bevroeg u vorig jaar reeds over dit thema. U wist toen te zeggen dat de inschrijvingen in 

het buitengewoon Nederlandstalig onderwijs in Brussel stabiel waren gebleven tussen de 

schooljaren 2018-2019 en 2020-2021. Een opmerkelijk gegeven gezien de inschrijvingen in 

het buitengewoon onderwijs in Vlaanderen in dezelfde periode wel stegen. U erkende ook dat 

er een risico op onderdiagnose bij de maatschappelijk zwaksten speelde in Brussel.  

 

Begin januari berichtte De Tijd andermaal over het feit dat er meer Vlaamse leerlingen dan 

ooit tevoren  een vastgestelde gedrags- of leerstoornis hebben. Het aantal kinderen (2,5 tot18 

jaar) dat extra zorg nodig heeft in de klas, steeg hierdoor vorig jaar met meer dan de helft 

vergeleken met drie schooljaren geleden wat neerkomt op meer dan 21.000 in het schooljaar 

2022-2023. Het feit dat de cijfers jaar na jaar stijgen zorgt voor ongerustheid over het feit dat 

er te veel kinderen te snel een label opgeplakt krijgen. Betrokkenen hebben het over een 

systeemfout waardoor het in het kader van het ontvangen van extra ondersteuning interessant 

is een attest te hebben;  

 

Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel: 

 

• Beschikt u over de laatste cijfers aangaande diagnosticering in het Nederlandstalig 

onderwijs in Brussel? Zo ja, kan u deze toelichten? Is er nog steeds sprake van een 

afwijkende trend in Brussel of volgt Brussel ondertussen meer de algemene trend die 

genoteerd werd in Vlaanderen? Indien Brussel zich andermaal afwijkend toont, in 

hoeverre zijn er gelijkaardige tendensen op te merken in Vlaamse (centrum)steden? 

 

• Kan u de tendensen toelichten inzake de instroom in het buitengewoon 

basisonderwijs? In hoeverre wijken deze nog af van de cijfers uit Vlaanderen? 

 

• Leeft er bij de actoren in het Brusselse onderwijs een vrees voor onderdiagnose of is er 

eventueel sprake van een realistischer beeld in Brussel? Welke parameters zouden 

kunnen wijzen op onderdiagnose en hoe worden deze eventueel opgevolgd? 

 

• Wanneer zat u laatst samen met actoren uit het veld omtrent deze thematiek? Welke 

signalen krijgt u eventueel mee over het leersteundecreet uit het veld? Gaat u op basis 

van deze feedback in gesprek met de bevoegde Vlaamse minister en welke punten zal 

u namens het College op tafel leggen? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 



 

Datum van indiening: 24 januari 2024 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk 

beleid 

 

Onderwerp: De werking van OverKop-huizen Brussel 

___________________________________________________________________________ 

 

Mevrouw de collegevoorzitter, 

 

Ik bevroeg u reeds over mentale gezondheid in het algemeen en de opening van de OverKop-

huizen in het bijzonder. Ruim 2 jaar na de opstart leek het me zinvol om even stil te staan bij 

deze hulpverlening en haar bereik. 

 

Op de centrale website van OverKop zijn de Brusselse locaties opgenomen, echter zijn er 

géén openingsuren vermeld. Wie naar de locaties stapt vindt alvast aan de buitenzijde géén 

enkele indicatie dat er zich achter de gevel een OverKop huis bevindt, noch een deurbel en 

noch een uitnodiging om binnen te komen, noch openingsuren. Ook op de website van 

D’BROEJ is er geen vermelding van OVerKop.. 

 

Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel: 

 

• Op welke wijze werd er de voorbije twee jaren samengewerkt tussen de VGC en 

D’BROEJ om van de OverKop huizen een succes te maken? Welke extra 

ondersteuning bood de VGC? 

 

• Tot welke resultaten leidde deze samenwerking: hoeveel jongeren werden bereikt, 

welke partners namen een actieve rol op in de werking van OverKop Brussel? 

 

• Tijdens de oproep in 2021 diende ook vzw Habbekrats een dossier OverKop Brussel 

in. Deze vzw heeft veel ervaring met OverKop in Vlaanderen. Welke stappen zette 

D’BROEJ en de VGC om de expertise van deze vzw te benutten bij de uitbouw van 

OVerKop in Brussel? 

 

• Het OverKop huis in Oostende is vanaf de straatzijde zeer herkenbaar als OverKop 

huis en maakt zich complexloos bekend. Kan u toelichten waarom de OverKop huizen 

in Brussel ‘verstopt’ zijn achter deuren en poorten? 

 

• Welke extra inspanningen voorziet u om OverKop verder uit te bouwen in Brussel?  

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 

 



 

Datum van indiening: 21 februari 2024 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin 

 

Betreft: Personeelstekorten in Brusselse kinderopvang 

___________________________________________________________________________ 

 

Mevrouw de collegevoorzitter, 

 

Ik bevroeg u reeds eerder over deze problematiek. De sector van de kinderopvang kreunt 

sinds lang onder personeelstekorten. Uit het laatste jaarverslag van de vzw Samenwerken aan 

Kinderopvang bleek een toenemend aantal aanvragen in de kinderopvang, gekoppeld aan een 

dalend aantal plaatsen dat te wijten is aan het personeelstekort waar de sector mee te kampen 

heeft. Zo vonden er in 2022 maar liefst 400 kinderen minder een opvangplek dan in het 

voorgaande jaar terwijl er sprake was van een uitbreiding van een aantal kindplaatsen. 

 

Om met het personeelstekort om te gaan passen kinderdagverblijven openingsuren aan of 

sluiten (gedeeltelijk) een of meerdere dagen per week. Een andere ‘oplossing’ is dat 

kinderdagverblijven ouders vragen hun kindje vroeger op te halen of later te brengen. Ook in 

het onderwijs had Brussel te kampen met tekorten maar daar nam het College maatregelen 

waar de eerste resultaten zichtbaar zijn. 

 

We zijn vandaag twee jaar verder. Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel: 

 

• Kan u een overzicht van de openstaande vacatures in de Nederlandstalige 

kinderopvang in Brussel aanleveren? Hebt u een beeld van de gemiddelde doorlooptijd 

van de vacatures in de Brusselse kinderopvang? 

 

• Hebt u ondertussen een beeld op de gemiddelde kindratio in de Brusselse 

kinderdagverblijven en hoe verhoudt die zich eventueel tegenover Vlaanderen en de 

Vlaamse (centrum)steden? 

 

• Welke ondersteunende maatregelen ter bestrijding van het personeelstekort in de 

kinderopvang rolde de VGC uit? Tot welke resultaten leidde dit en werden de 

vooropgestelde doelen behaald? Welke nieuwe maatregelen overweegt u nog en kan 

het succes van de VGC-maatregelen ter bestrijding van het lerarentekort daarbij 

inspireren? 

 

• Kan u een overzicht geven van het aantal opvangplaatsen dat (tijdelijk) geschrapt werd 

sinds het begin van de legislatuur? Graag een overzicht per jaar, met een onderscheid 

van eventueel plaatsverlies tussen de verschillende systemen. 

 

• Hebt u zicht op het aantal kinderdagverblijven in Brussel dat tijdelijke maatregelen 

invoert om de personeelstekorten werkbaar te houden? Hoe evolueerde dit aantal en 

welke maatregelen worden het meest ingevoerd? 

 

• Hoeveel kinderbegeleiders zijn de voorbije jaren vertrokken of gestopt? Kan u 

eventuele tendensen en opmerkelijke verschillen inzake subsidietrap of 

tewerkstellingsplaats toelichten? 

 

• Wanneer zat u laatst samen met de sector en de Vlaamse Regering omtrent het 

personeelstekort in Brussel? Welke maatregelen werden door hen op tafel gelegd? 

 



 

• Welke resultaten zijn er voortgevloeid uit de samenwerking tussen ministers Crevits, 

Vervoort en Clerfayt i.h.k.v. het project dat inzet op opleiding op de werkvloer voor 

langdurig werklozen met interesse voor de sector? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 



 

Datum van indiening: 1 maart 2024 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Cieltje Van Achter aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin 

 

Betreft: De ordonnantie van de GGC over de subsidiëring en programmering van de 

bicommunautaire kinderopvang 

___________________________________________________________________________ 

 

Geachte collegevoorzitter, 

 

In de commissie Gezondheid en Bijstand aan Personen van de GGC is op 22 februari een 

ordonnantie goedgekeurd waardoor de GGC de bicommunautaire kinderopvang kan 

subsidiëren en programmeren.  

 

Deze ordonnantie bouwt verder op een ordonnantie die wij ook hebben goedgekeurd in 2017. 

De GGC is de enige die een verbod op het organiseren van kinderopvang zonder 

vergunningen kon opleggen, maar de juridische implicatie daarvan (aangezien men in Brussel 

privépersonen zoals onthaalmoeders niet kan dwingen om zich tot de één of andere 

gemeenschap te bekennen) was dat er een mogelijkheid tot GGC-vergunning gecreëerd moest 

worden. Dat deed men, maar zonder er geld tegenover te stellen. Enkel de 

taalgemeenschappen gaven en geven subsidies, dus het spreekt voor zich dat niemand voor 

het theoretisch GGC-systeem opteert. De intentie was nooit om in werkelijkheid een GGC-net 

te creëren. Het was een mogelijkheid op papier die nooit gelicht werd, de intentie was de facto 

iedereen te doen kiezen voor ONE of Kind & Gezin als erkennende overheid. 

 

Met deze nieuwe ordonnantie kan de GGC dus bicommunautaire kinderopvangplaatsen 

subsidiëren, alsook een programmering creëren. Volgens de verklaringen van Verenigd 

Collegelid Maron, zoals u in de GGC bevoegd voor de bicommunautaire kinderopvang, is het 

niet de bedoeling om het Vlaams of het Franstalig net te vervangen, dit komt er bovenop. 

Conclusie: er komt een derde kinderopvangnet in Brussel.  

 

Wij hebben tegen de ordonnantie gestemd onder meer omdat er simpelweg geen geld voor is. 

Budgettair staan we er in Brussel erbarmelijk slecht voor: de komende jaren moeten we elk 

jaar 1 miljard euro besparen. Elke euro moet vierdubbel omgedraaid worden en dat men in 

zulke omstandigheden dan beslist een GGC-kinderopvangnet te gaan uitbouwen en 

subsidiëren, maar zonder uit te leggen waar de centen vandaan moeten komen, is 

onbegrijpelijk en laakbaar. Niet verassend was het initieel advies van de Inspectie Financiën 

negatief.  

 

Het organiseren van GGC-kinderopvang lijkt me sowieso nutteloos en onwenselijk. We 

zouden beter het aantal Vlaamse en Franstalige crèches uitbreiden en de bestaande versterken. 

Het zal u ten slotte niet verbazen dat we sceptisch zijn over het ‘tweetalig’ karakter van deze 

bicommunautaire kinderopvang. Het is totaal onduidelijk hoe het pedagogisch programma 

van zo’n kinderopvang er dan moet uitzien. 



 

Daarom had ik graag volgende vragen gesteld: 

 

• Hoe kijkt u naar de komst van een derde kinderopvangnet in Brussel? Heeft u hier zelf 

uitdrukkelijk voor gepleit? 

 

• Wat betekent een GGC-kinderopvangnet voor het Vlaamse aanbod in Brussel? Hoe 

zal de programmering gebeuren? 

 

• Is er contact geweest met bevoegd minister van Welzijn Crevits over deze kwestie? En 

met de Franse Gemeenschap? 

 

Met de meeste hoogachting,  

 

Cieltje Van Achter 



 

Datum van indiening: 6 maart 2024 

 

Actualiteitsvraag van de heer Jan Busselen aan de heer Sven Gatz, collegelid bevoegd voor 

Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: De sluiting van klassen in de basisscholen Hendrik Conscience en Kompas 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Maandag 4 maart kregen ouders en leerlingen van de Schaarbeekse basisscholen Hendrik 

Conscience en Kompas te horen dat sommige klassen zullen sluiten wegens een gebrek aan 

leraren. 

 

In de basisschool Kompas gaat de onthaalklas dicht. De ouders van de vijftien kinderen krijgen 

van de scholengroep nu een lijst met plekken waar er wel nog onthaalklassen zijn. Maar niet alle 

kinderen zullen een plaats vinden. Sommigen zullen noodgedwongen thuis blijven en pas na de 

zomervakantie in de eerste kleuterklas instappen. 

 

In de Hendrik Conscienceschool stoppen twee klastitularissen er midden in het schooljaar omdat 

ze dichter bij huis in Vlaanderen aan de slag kunnen. Het derde, vierde en vijfde leerjaar worden 

samengevoegd en in totaal moeten 24 leerlingen op zoek naar een andere school. 

 

Dit is spijtig genoeg niet de eerste school die crisismaatregelen neemt. Ondanks de 

noodmaatregelen die zijn genomen, zoals de invoer van zijinstromers, wordt het gebrek aan 

leraren zo groot dat het recht op onderwijs dus niet meer gegarandeerd kan worden in Brussel.  

 

Mijn vragen zijn de volgende : 

 

● Heeft u contact gehad met de directie van de twee betrokken scholengroepen 

(scholengroep Sint-Goedele en GO Brussel)? 

 

● Welke maatregelen worden genomen om elk kind een plaats te garanderen in een school 

in de buurt? 

 

 

Met dank voor uw antwoorden, 

 

Jan Busselen 

 



 

Datum van indiening: 7 maart 2024 

 

Actualiteitsvraag van de heer Arnaud Verstraete aan de heer Sven Gatz, collegelid 

bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: De sluiting van klassen in twee scholen in Schaarbeek wegens een te groot 

lerarentekort 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Deze week konden we vernemen in de pers dat twee scholen in Schaarbeek aangekondigd 

hebben aan leerlingen en ouders dat ze bepaalde klassen gaan sluiten, omdat ze gewoon niet 

genoeg leerkrachten vinden. Ze kunnen de onderwijskwaliteit niet langer garanderen en 

vragen aan de ouders om nu meteen een andere school te zoeken. 
 

In de Kompasschool gaat de onthaalklas dicht en moeten 15 kinderen op zoek naar een 

nieuwe plek. In de Hendrik Conscience school, worden klassen van het 3e, 4e en 5e 

samengevoegd. Dan zijn er nog te veel leerlingen voor het aantal leerkrachten en bijgevolg 

worden 24 leerlingen van H. Conscience gevraagd om een andere school te zoeken. 

  

Onnodig te zeggen dat dit een dramatische situatie is, voor de betrokken leerlingen, de ouders 

en natuurlijk ook de schoolteams zelf. De kinderen en ouders reageerden verrast, verdrietig en 

zitten nu met angst. Ze protesteerden vandaag ook om aandacht en oplossingen te vragen voor 

hun situatie. 

 

De woordvoerder verwees naar het beleid van bevoegd Vlaams minister Ben Weyts, dat als 

onbedoeld gevolg heeft, dat leerkrachten wegtrekken naar Vlaanderen. 

 

De algemeen directeur van het Gemeenschapsonderwijs, Bruno De Lille, wees ook op een 

minder zichtbaar probleem: “In de lagere school werken steeds meer kleuterleerkrachten, 

terwijl in de kleuterklassen vaak kinderbegeleiders met een crèchediploma staan”. Er is 

m.a.w. al te lang een scheefgetrokken situatie ontstaan, omdat scholen en beleidsmakers zich 

al te lang behelpen met noodmaatregelen. 

  

 Wanneer werd het collegelid op de hoogte gebracht van deze acute problemen? 

 

 Welke bijkomende initiatieven heeft het collegelid opgezet om de nood zo goed 

mogelijk te lenigen? 

 

 Volgt u de redenering dat dit een gevolg is van het weliswaar goedbedoelde beleid van 

de bevoegde Vlaamse minister van Onderwijs? 

 

 Welke corrigerende maatregelen stelt u voor om te vermijden dat deze situatie zich 

herhaalt? 

  

Bedankt alvast voor uw antwoorden. 

 

Arnaud Verstraete 



 

Datum van indiening: 7 maart 2024 

 

Actualiteitsvraag van de heer Gilles Verstraeten aan Sven Gatz, collegelid bevoegd voor 

Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: De sluiting van klassen in de Schaarbeekse basisscholen Hendrik 

Conscience en Kompas door een tekort aan leraren 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Twee basisscholen in Schaarbeek, Hendrik Conscience en Kompas, moeten klassen sluiten 

omdat er niet genoeg leerkrachten zijn. De leerlingen moeten daarom verhuizen naar een 

andere school. 

 

In de Schaarbeekse basisschool Hendrik Conscience sluiten drie klassen. Er was eerst sprake 

van 24 kinderen die daardoor op zoek moeten naar een andere school, maar volgens de laatste 

informatie gaat het om 17 kinderen. In basisschool Kompas gaat het om 15 leerlingen, omdat 

1 klas wordt gesloten. De ouders krijgen van de school een lijst van scholen binnen de GO-

koepel waar nog plaats is. Zowel in basisschool Hendrik Conscience als Kompas is niemand 

verplicht om te vertrekken, maar de school hoopt dat ouders vrijwillig zullen kiezen voor een 

andere school. Als alle kinderen blijven, zijn de klassen te groot om goed les te kunnen geven. 

 

Dit is enorm pijnlijk verhaal, voor de kinderen, ouders, leerkrachten en directie. De ouders 

zetten deze ochtend aan de schoolpoort van Hendrik Conscience een actie op om de situatie 

aan te kaarten en de leerkrachten te steunen.  

 

Het kabinet Weyts heeft in samenwerking met de scholengroep Brussel er al alles aan gedaan 

om deze situatie te vermijden: de piste van zij-instromers, gepensioneerden aangesproken, 

stagiairs in lerarenopleiding, etc. Maar tevergeefs dus. Ondanks de geleverde inspanningen 

om het lerarentekort terug te dringen – met resultaat, gezien bijvoorbeeld het stijgend aantal 

zij-instromers – blijft het aantrekken en behouden van leerkrachten een constante uitdaging, 

zeker in Brussel en zeker in bepaalde scholen. In basisschool Kompas stoppen twee 

leerkrachten omdat ze dichter bij huis in Vlaanderen kunnen gaan werken. Hoe dan ook blijft 

het cruciaal om meer Brusselse leerkrachten voor de klas te krijgen. 

 

Daarom had ik graag volgende vragen gesteld: 

 

 Wat is de laatste stand van zaken? Hoeveel van de 32 kinderen hebben een andere 

school gevonden? Over hoeveel scholen zitten ze nu verspreid? 

 Welke bijkomende inspanningen kan de VGC op korte termijn leveren om deze 

situatie aan te pakken? Welke pistes bekijkt u waardoor we de gesloten klassen 

opnieuw kunnen openen? Heeft u hiervoor samengezeten met de schooldirecties, 

de scholengroep en kabinet Weyts? 

 In welke mate zijn we erin geslaagd om deze legislatuur meer Brusselse 

leerkrachten voor de klas te krijgen? Wat zijn de resultaten op dat vlak? 

 

Met de meeste hoogachting,  

 

Gilles Verstraeten 



 

Datum van indiening: 7 maart 2024 

 

Actualiteitsvraag van mevrouw Bianca Debaets aan mevrouw Ans Persoons, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Faillissement van de aannemer renovatie De Markten 

___________________________________________________________________________ 

 

Mevrouw het collegelid, 

 

Op woensdag 5 maart bracht Bruzz verslag uit over het feit dat de renovatiewerken van 

gemeenschapscentrum De Markten al meer dan een maand stilliggen door het faillissement 

van de aannemer die de werken uitvoerde. Het gemeenschapscentrum zit ondertussen al twee 

jaar in verbouwingsmodus en dit zal nog een tijdje zo blijven, gezien uit overleg met de dienst 

Gebouwen van de Vlaamse Gemeenschapscommissie bleek dat er een nieuwe 

aanbestedingsprocedure zal moeten opgestart worden. 

 

Vandaar dat ik u graag volgende vragen stel: 

 

 Was financiële gezondheid een van de criteria die meegenomen werd in de weging 

voor de gunning van de renovatiewerken aan het gemeenschapscentrum De Markten? 

Zo ja, in hoeverre heeft de financiële gezondheid van de kandidaten meegespeeld in de 

keuze voor de uiteindelijke laureaat? Zo neen, wordt dit meegenomen in de 

toekomstige aanbestedingsprocedure? 

 

 Hebt u er zicht op hoeveel van de geïnvesteerde VGC-middelen dreigen verloren te 

gaan door het faillissement van de aannemer? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Bianca Debaets 

 

 



 

Datum van indiening: 7 maart 2024 

 

Actualiteitsvraag van de heer Mathias Vanden Borre aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Renovatie van het gemeenschapscentrum De Markten 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Op 5 maart lazen we in Bruzz dat de aannemer voor de renovatiewerken van het 

gemeenschapscentrum De Markten in januari failliet werd verklaard. De 

centrumverantwoordelijke verklaart in het artikel dat de aannemer vaak verdween en de 

communicatie moeilijk verliep, een situatie die blijkbaar al een jaar aansleepte. 

 

Gek, want in december, tijdens de bespreking van de laatste aanpassing van het 

meerjarenplan, ondervroeg ik het collegelid over de renovatiewerken van GC De Markten. Ik 

had toen al het gerucht opgevangen dat de aannemer failliet zou zijn en dat de werknemers 

niet meer zouden opdagen. Het collegelid reageerde dat discussies met de aannemer voor 

vertraging zorgden en dat er nog niet beslist werd om al dan niet verder te werken met die 

aannemer. 

 

Ik vroeg ook of de vertraging zou oplopen tot twee jaar, maar volgens het collegelid was dat 

een foute inschatting. 

 

In dat verband heb ik de volgende vragen: 

 

 Wat zijn de financiële gevolgen van de vertraging voor het project? Hoeveel 

vertraging heeft het project opgelopen? 

 

 Waarom greep het college niet eerder in? Waarom werd er niet eerder beslist om de 

samenwerking met de aannemer stop te zetten?  

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

 

Mathias Vanden Borre 


